
На вниманието на: доц. д-р Тодор Чобанов – заместник кмет на Столична община 

Относно: Изменение и допълнение на Наредбата за прием на деца в общинските детски 

градини и в подготвителните групи в общинските училища на територията на 

Столична община, приета от Столичен общински съвет с Решение № 82 по Протокол 

№ 48 от 22.02.2018 г., изм. и доп. (отстраняване на техническа грешка) – Решение № 

270 по Протокол № 52 от 26.04.2018 г., изм. и доп. – Решение № 510 по Протокол № 58 

от 26.07.2018 г., изм. (отстраняване на техническа грешка) – Решение 641 по Протокол 

59 от 13.09.2018 г., изм. и доп. – Решение № 69 по Протокол 70 от 14.02.2019 г., в сила 

от 18.03.2019 г. 

  

Във връзка с общественото обсъждане на проект за изменение и допълнение на Наредба за 

прием на деца в общинските детски градини и в подготвителните групи в общинските училища 

на територията на Столична община, в определения срок ви изпращам личното ми становище и 

коментар относно горе цитираната тема. 

Изразявам своето несъгласие с предвидените от Вас промени в частта на: 

1. Предвидените изменения на чл.18 от Раздел III. КРИТЕРИИ, в частта ОБЩИ КРИТЕРИИ, 

относно определяне на Критерий 1 за уседналост от над 3 години за детска ясла или 

градина за максимален брой точки – Този критерий изисква планиране на бъдещото 

местожителство доста преди планиране на дете, като въвеждането му би 

възпрепятствало младите родители да избират жилище в друг административен район. 

2. Относно предвидените промени в § 8 - Прехвърляне на незаетите места за деца с 

хронични заболявания като свободни по общ ред за първо текущо класиране за 

съответната година – Местата, определени за деца с хронични заболявания са над 

нормативно установения прием за яслени групи. Не е ясно и за колко от градините те се 

явяват над броя места според проектните възможности на сградата (свързан с 

осигурената квадратура на едно дете в група). Големият брой деца в група не би дал 

възможност на персонала, който се грижи за децата да им осигури качествена грижа и 

внимание. Освен това диагностицирането на хронични заболявания се случва 

целогодишно и подобно прехвърляне би ощетило децата, които са диагностицирани 

след основното класиране за текущата година. Поради тези причини смятам, че не е 

редно местата, определени за деца с хронични заболявания да се прехвърлят към 

местата по общ ред. Това според мен би ощетило всички деца и персонала, който се 

грижи за тях. 

В приложения доклад е описано сравнение на броя деца в група с някои европейски 

държави, но никъде не е упоменато сравнение на площта на помещенията за група и 

най-вече на броя на учителите и помощния персонал, които се грижат за децата. 

В допълнение искам да споделя разочарованието си от това, че Столична община 

вместо да мисли за подобряване на качеството на предучилищното образование, се 

опитва да замаскира проблем, съществуващ вече години наред, с цената на 

благополучието на деца и учители. 

С уважение 

Илияна Делева 

 


